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Буџет Безбедосно-информативне агенције за 2018. годину требало би да износи 5,3
милијарде динара, што је повећање од 18 одсто. Међутим, није познато на шта ће БИА
трошити тај новац, јер у предлогу буџета то није наведено. Опозиција страхује од
могућих злоупотреба, док стручњаци упозоравају да се нетраспрентним финансирањем
Србија враћа уназад.

  

  

За рад БИА 2003. године било је издвојено 1,6 милијарди динара, док је за 2018. годину
предвиђено око 5,3 милијарди динара, тврди лидер Нове странке Зоран Живковић.

  

Предлог буџета за 2018 годину, у којем је и БИА, прослеђен је у Скупштину Србије, али
јавност не може да га види јер интернет страница парламента не ради од петка.

  

Видели су га посланици опозиције, међу којима и Душан Павловић из покрета Доста је
било, који каже да је буџет сакривен незаконито и да то омогућава злоупотребе.
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“Разлог за то је чинејница да је на чело Агенције дошао страначки кадар, један од
најближих сарадника Александра Вучића, и да ће један део тог новца да се троши не
само на активности Агенције и њене потребе, већ вероватно и на страначке потребе.
Дакле, један део новца ће се одлити из БИА и доћи поново у страначку касу“, очекује
Павловић.

  

Предвиђених 5,3 милијарди динара је за 18 одсто више новца него прошле године. Поред
тога, ако буде испуњено обећање председника Србије, радници БИА добиће и додатних
10.000 динара у виду једнократне помоћи предвиђене за цео систем безедности.
Сакривање буџета указује на стварање партијске агенције, каже Балша Божовић из
Демократске странке.

  

“То је још један вид сузбијања слобода и зато што ће један човек и једна партија имати
своју информативну агенцију коју ће користити, пре свега, кроз буџет и новац грађана
Србије, а онда и по политичкој основи, само на оне ствари које су њима у корист и њима
иду у прилог“, тврди Божовић.

  

Мартиновић: Буџет транспарентан

  

У очекивању одговора на питања Н1 које смо послали БИА, председник посланичке
групе СНС каже да непознаница нема. Упрскос томе што нема ниједне ставке о намени
новца, Александар Мартиновић тврди да је буџет транспарентан.

  

“Постоји Закон о БИА и тим законом је дефинисано шта ради БИА и њени службеници и
ту том смислу је потпуно јасно за чега се троши новац који се троши на БИА”, рекао је
Мартиновић, а на питање због чега то није наведено у буџету, каже: “Наведено је у
Закону о БИА.”

  

Шешељ: Не може цео буџет за један сектор бити сакривен
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Међутим, лидер радикала Војислав Шешељ каже да су такве тврдње бесмислене. Закон
о БИА дефинише надлежности и уређење Безбедносно-информативне агенције, а Закон
о буџету је тај који, према свим прописима, мора да садржи све ставке на које ће новац
бити трошен.

  

“Сваки буџет има неке диспозиционе фондове којима се финансирају тајне операције
или тајне намере итд. Ја то не бих оспоравао. Али не може цео буџет за један сектор да
буде сакривен. Он бар мора бити подељен на основне одреднице, колико иде за
засполене, материјалне трошкове или разне активности”, објашњава Шешељ.

  

Шешељ је и члан Одбора за контролу служби безбедности, али тврди да је он
нелегитиман и да опозиција нема контролу над радом служби. Он додаје да је систем
све ближи оном који су имали социјалисти 90-их година, када је буџет из године у годну
био нејаснији и са све више скривених ставки.

  

Транспарентност: Корак уназад

  

Стање се од тада поправило, али ово је потенцијални повратак уназад, кажу Немања
Ненадић из организације Транспарентнсот Србија.

  

“Једини интерес који могу да видим у целој тој причи је да се и они основни буџетски
раздели не поштоју током године и обезбеди једна пуна флексибилнсот у подгледу
премештања средстава са рецдимо материјалних трошкова на плате, путовања или
набавке некаквих добара или услуга, јер то је једино што би могло бити разлог за
спуштање нивоа тајности у односу на оно што је било и до сада”, сматра Ненадић.

  

Буџет за 2018 годину наћи ће се на дневном реду седнице која почиње у среду. На њој
се неће наћи предлог Закона о БИА, који би требало да буде размартран на наредној
седници, која се очекује до краја године.

  

(Н1)
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